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Lípa jménem Kokorka už je na místě. Ještě zasypat, zavlažit, ošetřovat, pečlivě chránit, nechat růst a mohutnět.    Foto redakce KN

Kanalizace  se v říjnu postupně prokousala až na Olomouckou. Foto KN
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ÚVoDnÍK
Pomalu končí rok 2018, skončilo čtyřleté období zastupitelstva 2014 – 

2018. Také naše Kokorské noviny uzavřely dvacetiletou etapu své existence. 
O tom více v samostatné úvaze. Obec Kokory s novým zastupitelstvem 
čekají nyní každodenní starosti a řešení problémů, věříme, že v duchu 
volebních programů se  vše základní podaří, tak jak bylo deklarováno.

Dalších úkolů je opravdu mnoho a vše leží nyní na bedrech 
nového zastupitelstva. Jejich zdokumentování, sledování, propagace 
a popularizace patří zase, mimo jiné, do úkolů a poslání našich Kokorských 
novin. Věříme, že získáme dostatek spolupracovníků, abychom mohli 
popsat a doprovodit obrazem nejen výstavbu, ale i spolkový a společenský 
život v Kokorách. Doufáme, že nám čtenáři schválí i tu potřebnou kapičku 
humoru, kterou sem tam, bude li  možná, utrousíme. 

Další úvahy a celkovém směřování obce Kokory v následujícím období 
samozřejmě přenecháme povolanějším – tedy vedení obce, zastupitelstvu 
v čele se starostkou, které dostane (a to nejen jako zřizovatel KN) v našem 
listě jistě potřebný prostor.     Kš

Jeden z ostře sledovaných objektů v majetku obce, budova bývalé sladovny 
určená k demolici a možná s využitím okolních pozemků  i pro občanskou 
vybavenost.                                             Foto redakce KN

UsTAVUJÍcÍ ZAseDÁnÍ 
noVĚ ZVoLenÉHo 
ZAsTUpiTeLsTVA oBce 
KoKorY

O výsledcích komunálních voleb v Kokorách z 5. a 6. 10. 2018 jsme 
naše čtenáře informovali již v říjnovém čísle našeho listu.  Zbývalo ještě 
zkompletovat koaliční jednání a vše potvrdit a legalizovat na ustavujícím 
zasedání zastupitelstva, které bylo vypsáno a připraveno na 18 hodin  
5. 11. 2018 do sálu sokolovny v Kokorách. 

Za poměrně značné účasti občanů projednalo ustavující zasedání 
schválený program a posléze přijalo usnesení ze kterého pro tisk 
vyjímáme:

Zastupitelstvo obce schválilo:
• ověřovatele zápisu Mgr. Janu Mederovou
• ověřovatele zápisu Ing. Jiřího Zapletala
• program ustavujícího zasedání zastupitelstva obce
• volební a návrhovou komisi v počtu 3 členů , předseda a 2 členové
• předsedu volební a návrhové komise Ing. Janu Habáňovou
• členy volební a návrhové komise MUDr. Antonína Hluší Ph.D.  

a Bc. Lubomíra Rýce 
• způsob volby – veřejné hlasování o všech bodech programu
• zvolení jednoho místostarosty
• v souladu s § 84 odst. 2 písmene k) zákona o obcích, určuje: pro výkon 

funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn
• v souladu s § 84 odst. 2 písmene k) zákona o obcích určuje: pro 

výkon funkce místostarosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě 
uvolněn, ostatní funkce budou vykonávány jako   neuvolněné 

• zvolení starostkou obce Kokory paní ing. Janu Habáňovou
• zvolení místostarostou obce Kokory pana ing. petra Kostihu                                              

•  zvolení za člena Rady obce Kokory MUDr. Antonína Hluší Ph.D
• zvolení za člena Rady obce Kokory Ing. Dominika Jurečku
• zvolení za člena Rady obce Kokory pana Ladislava Zapletala
• zřízení tříčlenného finančního výboru  předseda a 2 členové
• zřízení tříčlenného kontrolního výboru – předseda + 2 
• předsedou finančního výboru Ing. Zdeňka Děrdu
• předsedou kontrolního výboru  Zdenku Růžičkovou
•  člena finančního výboru Ing. Jiřího Zapletala
•  člena finančního výboru Bc. Lucii Kráčmarovou
•  člena kontrolního výboru Mgr. Kamilu Mičkalovou
• člena kontrolního výboru Ing. Lukáše Bradu

Zastupitelstvo obce neschválilo:
• aby pro výkon funkce místostarosty obce byl člen zastupitelstva obce 

neuvolněn
 Ing.  Jana Habáňová  starostka obce

 
Usnesení bylo vyvěšeno na úřední desce a na webových stránkách 

obce a je rovněž i se zápisem o zasedání (včetně diskuze) k nahlédnutí na 
obecním úřadě dle příslušných předpisů. 

Obec Kokory má i nové členy rady obce a  zastupitele:             Foto KN

Z diskuze na ustavujícím zasedání zastupitelstva.           Foto L. L.  

Fotografii nového zastupitelstva po skončení ustavujícího zasedání zajistila 
redakce KN.

Zastupitelé obce Kokory od roku 2018 zleva bez ohledu na řady:
Bc. Lubomír Rýc; Mgr. Jana Mederová; JUDr. Ivana Hučínová, Karol 
Drexler; Hana Zittová; MUDr. Antonín Hluší Ph.D.; Karel Bluma;  
Ing. Jiří Zapletal; Ing. Ondřej Marek; Zdenka Růžičková; Ing. Petr 
Kostiha (místostarosta); Ing. Jana Habáňová (starostka); Ing. Dominik 
Jurečka; Ing. Zdeněk Děrda; Ladislav Zapletal. 
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sLoVo sTArosTKY 
Vážení spoluobčané,
ráda bych Vás touto cestou informovala o průběhu přebírání 

činností na obecním úřadu a úkolech, na kterých momentálně 
pracujeme.

Jako nejdůležitější vidíme koordinaci stavby čistírny odpadních 
vod a kanalizace a hlavně informování vás, našich občanů, kdy a kde 
stavba bude probíhat. nejaktuálnější informace můžete najít jak 
na obecních stránkách www.obeckokory.cz, tak i na nově zřízeném 
facebookovém profilu obce Kokory.

Do současné doby jsme zorganizovali schůzky se dvěma skupinami 
občanů na nejvíce obtížných místech této stavby a pravidelně pro 
vás organizujeme pracovní setkání, která probíhají se stavebním 
dozorem a technickým konzultantem stavby. schůzky se konají každé 
pondělí od 13 hod do 14 hod v zasedací místnosti obecního úřadu 
v Kokorách. Každý z vás, kdo potřebuje řešit svou situaci související 
s výstavbou kanalizace a ČoV je vítán.

Dalším důležitým bodem, který je alfou a omegou pro chod obce 
je tvorba obecního rozpočtu, který s ohledem na to, že čerpáme 
peníze z evropských dotací, musí být sestaven do konce kalendářního 
roku. Zde musíme veškeré úkony na tvorbě rozpočtu koordinovat 
s ohledem na zákonem požadované lhůty.

V měsíci říjnu nám také odstartoval projekt řešení „energetické 
úspory Základní školy Kokory“ laicky řečeno „zateplení budovy 
a výměna oken“. Zde se od začátku potýkáme s nemalými technickými 
problémy souvisejícími s technologiemi zpracování nastavenými 
v projektu.

                                             Ing. Jana Habáňová, starostka

Z oBecnÍHo ÚŘADU
spoLeČensKÁ KroniKA

nAroZenÍ DĚTÍ
V tomto podzimním období jsme zaznamenali narození čtyř nových  

malých  občánků a jsou to samá děvčata.
16. 10  2018 se narodilo děvčátko Dorota chytková 
18. 10. 2018 se narodilo děvčátko eliška Zedková
18. 10.2018  se narodilo děvčátko  Magdaléna rothová
30. 10. 2018 se narodilo děvčátko eliška Hrbková

Za obec, Kokorské noviny i spoluobčany vítáme všechny dívenky mezi 
námi. Ať prospívají ve zdraví, k radosti a spokojenosti svých  nejbližších 
a celého našeho společenství.

VÝZnAMnÁ JUBiLeA
V lednu a v únoru oslaví své narozeniny následující kokorští senioři 

starší osmdesáti let. Mezi nimi jsou tentokrát i tři dlouhověcí devadesátníci.
 8. ledna 2019 dosáhne věku 93 let paní Anežka poláková
 9. ledna 2019 dovrší věk 81 roků pan ing. Alois Košťálek
17. ledna 2019 se dožívá 89 let paní Libuše spáčilová
19. ledna 2019 dosáhne věku 86 let paní Ludmila Zaoralová
  7. února 2019 oslaví  svých 97 let pan MUDr. Leopold Antal
10. února 2019 oslaví  věk 96 let paní  sláva Gajdošíková

    
 Všem oslavencům přejeme k jejich jubileu  i do dalších let hodně zdraví, 

štěstí a rodinné pohody a těm statečným devadesátníkům dvojnásob.

ÚMrTÍ oBČAnŮ
Dne 22. 11. 2019 zemřela klientka cD Štefánia putyrová 
Budiž jí země lehkou.
V souvislosti s platnými předpisy zveřejňujeme jména a některé  osobní 

údaje jen těch obćanů, kteří k tomu dají souhlas za svou osobu, případně 
jako zákonní zástupci.  Většina kokorské veřejnosti pokládá toto zveřejnění 

za určitou poctu novému občánkovi, či poděkování za dlouholeté soužití 
a případné přání všeho nejlepšího do dalšího života. A samozřejmě za 
tištěnou informaci a možná i památku pro rodinu. Obec Kokory a redakce 
KN děkují všem, kteří nám v této věci vycházejí vstříc. 

100 LeT repUBLiKY
Po zajímavých údajích, které jsme k výročí vzniku samostatného 

Československa zveřejňovali v průběhu roku v našich Kokorských 
novinách, přidáme události, které se už přímo napojují na 28. říjen, ale také 
na 11. listopad (konec I. světové války a den veteránů a válečných obětí). 

Základní škola Kokory uspořádala, bezprostředně přede dnem výročí, 
besedu pro 9. třídu s kronikářem obce, která žáky na pochopení a vnímání 
celé problematiky a dalších oslav v obci i v médiích velmi dobře 
připravila.  Věnce k pomníku padlých posléze položily škola a obec a dále 
i volební strany. Položení věnce bylo také součástí slavnostního odhalení 
pamětní desky významnému kokorskému rodáku Msgr. Zlámalovi (viz 
samostatný článek).   

Květiny k   pomníku padlých pokládá 27. 10. Ing. Dominik Jurečka. 
           Foto rodinný archív

Americký prapor v tomto případě také připomíná a podtrhuje  značný 
podíl našich krajanů za oceánem na vzniku samostatné Československé 
republiky a zejména významný kokorský díl této pomoci.           

oDHALenÍ pAMĚTnÍ DesKY 
MsGr.  oLDŘicHU ZLÁMALoVi nA JeHo 
roDnÉM DoMĚ V KoKorÁcH

V sobotu 27. října 2018, stejně jako v mnoha jiných obcích a městech, 
jsme slavili 100. výročí vzniku Československa. V obci Kokory jsme 
tento den mohli oslavit účastí na mši svaté od 14:30 ve farním kostele 
Nanebevzetí Panny Marie. Navíc jsme zavzpomínali na kokorského 
rodáka Msgr. Oldřicha Zlámala.

Pozvání k této slavnosti přijal emeritní olomoucký biskup mons. Josef 
Hrdlička a další kněží. Za naši farnost Kokory byl přítomen P. Stanislav 
Čevela, z farnosti Rokytnice přijel P. Tomáš Klíč, z farnosti Velký Týnec 
P. Václav Haltmar, přerovský děkan P. Josef Rosenberg a trvalý jáhen  
ing. František Hodinka.

Duchovní spojení generací i propojení kontinentů.                    Archiv rodiny
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Presbytář byl plně zaplněn, stejně jako celý kostel, kde převážnou část 
tvořila početná rodina Msgr. Oldřicha Zlámala a farníci. Pod kazatelnou 
byl mezi vlajkami ČR a USA umístěn jeho portrét. Viz foto.

Jak se stalo, že je tento muž v souvislosti s jubileem republiky 
vzpomínán? O koho jde?

Narodil se 4. dubna 1879 v Kokorách. Studoval na Slovanském 
gymnáziu v Olomouci, ale poslední dvě třídy absolvoval v Přerově, kde 
maturoval. Od r. 1900 studoval v Olomouci na teologické fakultě. Tehdy 
se olomoucký arcibiskup Kohn i vedení semináře stalo cílem útoků 
pokrokových novin. Z jednoho kritického článku v olomouckém „Pozoru“ 
byl obviněn právě student posledního ročníku bohosloví Oldřich Zlámal. 
Za to nebyl v červnu 1904 připuštěn ke kněžskému svěcení. 

Později se pravý autor článku přiznal, ale pro Zlámala už bylo pozdě. 
Odjel na popud generálního vikáře clevelandské diecéze P. Koudelky do 
USA, doprovázen svou sestrou Růženou, (která mu celý kněžský život 
vedla domácnost). 3. listopadu 1904 byl v Clevelandu vysvěcen na kněze. 
První desetiletí působil jako farář v osadách slovenských přistěhovalců. 
Desetitisícům Slováků, kteří tenkrát emigrovali do USA chyběli slovenští, 
či jazykově blízcí kněží. Teprve od 15. srpna 1915 byl P. Oldřich Zlámal 
jmenován farářem české farnosti u kostela P. Marie Lurdské v Clevelandu, 
kde působil až do smrti.  Po svém příjezdu do USA se ihned aktivně 
zapojil do úsilí tamních krajanů pomoci své staré vlasti k samostatnosti. 
Mezi předními představitelů Slováků i Čechů podepsal 31. 5. 1918 
Pittburskou dohodu, která položila základ budoucímu Československu.

V obou světových válkách se aktivně zúčastnil národního odboje 
(dosáhl hodnosti kapitána americké armády), na své faře hostil i budoucího 
prezidenta T. G. Masaryka. Kokory naposledy navštívil v únoru 1946, 
když přijel do republiky na pozvání československé vlády a přivezl sebou 
mnoho darů, zvláště ošacení a obuv, které věnovali američtí Češi svému 
národu, zbídačenému válkou. V březnu 1946 byl jmenován čestným 
kanovníkem kroměřížským, konsistoriálním asesorem a arcibiskupským 
radou. V meziválečném období byl papežem jmenován monsignorem  
a  T. G. Masaryk mu udělil Řád Bílého lva. Zemřel náhle v nemocnici  
sv. Alexeje v Clevelandu 24. března1955. 

Zaplněný kokorský kostel; několik generací širší rodiny.    Foto rodinný archiv

 Tato mše svatá měla několik specifik: začala Lurdskou písní, protože 
náš rodák byl půl století farářem ve farnosti Panny Marie Lurdské. 
O kůrový zpěv a hudební doprovod se zcela postarala 3. a 4. generace jeho 
příbuzných. Také všech 8 ministrantů byli kluci z jeho rodiny. Některé 
souvislosti jeho života připomněl ve svém kázání biskup Hrdlička. 
Vyzdvihl jeho věrně žité kněžské povolání. Na konci mše sv. zasadil jeho 
životní úsilí o svobodnou vlast do dějinného státotvorného procesu na 
našem území od dob Velké Moravy až po dnešek, jeho praprasynovec 
- poslanec Parlamentu ČR Ing. Marian Jurečka. Za slovenský národ 
promluvila Dr. Mária Slivková.

Počasí příliš nepřálo, ale slavnost  nenarušilo.       Foto rodinný archiv

Na jeho počest jsme po mši svaté všichni šli z kostela za doprovodu 
hudby průvodem dolů, k pomníku padlých. Zde uctil, za všechny 
přítomné, památku obětí obou světových válek položením květin ing. 
Dominik Jurečka. Padal drobný déšť, ale nám to moc nevadilo. Odtud 
jsme pokračovali k blízkému rodnému domu  Msgr. Oldřicha Zlámala 
číslo 158. Zde biskup Hrdlička odhalil pamětní desku, na kterou se složili 
potomci monsiňorova  bratra Vojtěcha.

Pamětní deska na rodném domě.           Foto archiv rodiny

Zazněla hymna USA a bývalá Československá státní hymna. Tyto silné 
okamžiky nám znovu připomněly, že na věčnost si člověk odnáší jen to, 
co zde na Zemi rozdal. V tomto smyslu zde také po něm zůstává i jeho 
památka –  třeba i po více než 100 letech.

Širší rodina a hosté. Mladá generace je početná.               Fota rod. archiv

Slavnost skončila setkáním rodiny Msgr. Zlámala v místní sokolovně. 
Rodina se k této příležitosti sjela ze všech koutů republiky.                                                  

Lucie Kráčmarová
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Ze ZÁKLADnÍ A MATeŘsKÉ 
ŠKoLY KoKorY

Dýňování v družině
V říjnu u nás ve školní družině proběhlo dýňování. Rodiče společně 

s dětmi zdobili i vyřezávali dýně různých tvarů a velikostí, kterými jsme 
poté vyzdobili hlavní vstup do školy. Všechny dýně děti za spolupráce 
svých rodičů rozsvítili a tím se umocnila velmi příjemná podzimní 
atmosféra.   

Vychovatelka ŠD Olga Plaskurová

Podílí se celá rodina.                  Foto archiv ŠD

sLAVÍci Z pŘeroVA
Pěvecká soutěž s názvem Slavíci z Přerova má dlouholetou tradici 

a účastní se jí hodně dětí nejen z přerovských škol, ale i ze širokého okolí. 
Také naše  kokorská škola má spoustu dobrých zpěváků, kteří se rádi 

účastní soutěží, a proto jako každý rok,  i letos,  natrénovaly vybrané 
děti lidové a populární písně a jely reprezentovat školu  na „Slavíky“ do 
Přerova. 

Ve středu 7. 11. 2018  zpívaly děti z I. stupně: Zoja Mandátová, 
Štěpánka Jurečková, Ema Děrdová, Veronika Kusendová a Veronika 
Matuškovičová. Štěpánka Jurečková se umístila na 3. místě s písní „Ó, 
řebíčku zahradnický“, její kamarádky byly také velmi úspěšné.

Šikovná děvčata z I. stupně  ZŠ KOKORY                    Foto archiv ZŠ   

Ve čtvrtek 8. 11. 2018 jeli do DDM Atlas žáci ii. stupně a dovezli 
zlatou medaili. Jakub Děrda, žák 6. třídy, vyhrál kategorii A, v jeho 
podání zazněla píseň „rodné údolí.“

Porota posoudila zpěv kokorských dětí - Terezy Mandrholcové, 
Veroniky Červenákové, Nikoly Zmrzlíkové i Mariany Ryšánové jako 
velmi pěkný a to děti určitě motivovalo k další práci. Někteří účinkující 
navštěvují dokonce hodiny zpěvu a to bylo patrné i z jejich výkonu. 
Umístění dostali poukázky na nákup do knihkupectví a ostatní si odvezli 
medaile, diplomy a sladkosti.

Prostřednictvím hudby i zpěvu mohou děti daleko silněji prožívat 
radost, zbavit se smutku a vystoupením před porotou postupně ztratí 
ostych. Posunou se v této oblasti umění kupředu. 

Proto si zaslouží těchto 10 dětí z místní školy obdiv a uznání. Přejeme 
jim hodně pěveckých úspěchů i v dalších soutěžích.   
               Mgr. Irena Svozilová

Předávání diplomů úspěšným Slavíkům ze II. stupně naší školy. 
                 Foto archiv školy

Den ZDrAVÍ
V pátek 9. 11. 2018 proběhl každoroční den zdraví Kuchtík Buchtík. 

Žáci 1. stupně rozděleni do šesti skupin připravovali zdravé pokrmy 
studené kuchyně. Vedení se letos ujali žáci 5. třídy, kteří si připravili 
recepty a odpovědně zajistili kuchyňské pomůcky a potraviny. Porota 
složená z paní ředitelky a paní zástupkyně hodnotila pokrmy podle pěti 
kritérií: vzhled, chuť, prezentace, nápaditost a přihlédla zejména k výběru 
zdravých potravin. Po zhodnocení práce skupin si děti své pokrmy s chutí 
snědly a společně uklidily pracovní prostor. Podle jejich spokojených 
reakcí bylo poznat, že se akce velmi vydařila. na ii. stupni byl tentokrát 
den zdraví ve znamení výletu za tvarůžkami. Žáci se vydali do Loštic, 
aby se dozvěděli něco o výrobě, druzích a skladování tohoto oblíbeného 
a hlavně zdravého sýra. V loštickém muzeu nám paní průvodkyně ukázala 
nejrůznější předměty, které jsou s výrobou tvarůžků spjaty, zhlédli jsme 
film o historii vzniku podniku a měli jsme možnost vyzkoušet si, jak se 
dříve šlapal tvaroh, z něhož poté „tvargle“ vznikly. V tvarůžkové cukrárně 
jsme mohli ochutnat speciality a dezerty s netradiční chutí a vůní. Poté 
jsme se přesunuli na hrad Úsov, který se pyšní sbírkou zbraní vycpaných 
zvířat a obdivovali jsme lovecké schopnosti našich předků. Den se nám 
vydařil a už teď jsme zvědaví, co podnikneme příští rok.
   Mgr. Jana Oslancová, Mgr. Jana Jemelková

VYsAZenÍ LÍpY KoKorKY
V pátek 16. 11. se před 11:00 hodinou začali před základní školou 

shromažďovat kokorští občané, aby se zúčastnili vysazení lípy společně 
se všemi žáky školy. Slavnostní zasazení lípy na počest stoletého výročí 
vzniku samostatného československého státu a státního svátku Dne boje 
za svobodu a demokracii zahájila proslovem paní starostka.  Žáci zazpívali 
píseň Chválím Tě Země má. Ve škole jsme vyhlásili soutěž o jméno 
lípy. Názvy pro ni navrhovali  nejdříve žáci v každé třídě, potom z nich 
vybírali jedno jméno, pro které hlasovalo nejvíce žáků. A z devíti návrhů 
vybíraly paní učitelky. Nejvíce z nich se přiklonilo ke jménu Kokorka 
a tak dostala lípa své jméno. Pokřtila ji paní starostka lipovým čajem. 
Slavnostní zasazení lípy pokračovalo přednesem básně o lípě v podání 
Viktorky Markové, Marianky Ryšánové a Kuby Děrdy. Děti přednesly lípě 
připravené zdravice od těch nejmenších prváčků až po ty nejstarší. Paní 
starostka uložila do schránky vzpomínkové listy pro budoucí generace 
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vytvořené všemi třídami školy. Za všechny vzkazy přednesla poselství  
5. třídy Veronika Jemelková a za 7. třídu Eliška Jurečková. Na závěr 
zazněla státní hymna. Co vzkazují celé třídy i někteří jednotliví žáci 
budoucím generacím si občané Kokor četli při popíjení připraveného 
lipového čaje na kopiích vzkazů vystavených na plotě školy.

Za všechny zdravice otiskujeme jednu a to ze sedmé třídy.
Mgr. Marie Kondlerová                                                                       

přejeme našemu národnímu stromu,
který roste u tohoto vzdělávacího domu,

aby dalšího stoletého výročí se dožil,
ať se mu vlévá z půdy síla do žil.

Aby hezky kvetl a do dálky voněl,
vyrostl až do nebes, a tak všem připomněl,
že ho máme rádi mít, nablízku mu vždy být

a nenechat ho porazit.
(Lípa se  po právu dostala na titulní stranu našich novin).

sVATBA nAneČisTo
14. listopadu se jako každoročně na naší škole konala svatba v osmé 

třídě. Přípravy byly náročné, ale vynaložené úsilí se žákům vyplatilo. 
Oddávající (Anna Hlavinková) svou roli zvládla výborně. Po vyřčení 
jejich prvních vět spadla nervozita i z nevěsty (Natálie Zaoralová) 
a ženicha (Adam Drobný). Novomanželé se nevyhnuli ani svatebním 
zvykům (rozbíjení talíře, společné jídlo jednou lžící, první tanec, 
hledání nevěsty podle tvaru její nožky). Vrcholem svatby bylo krájení 
vynikajícího  svatebního dortu. Role cukrářky se ujala jedna z žákyň 
(Veronika Červenáková). 

Mgr. Simona Odstrčilová

Svatební družina osmáků. Zatím to bylo jen „jako.“           Foto ZŠ

VÁnoce V KoKorÁcH
Letos jsme Vánoce v Kokorách odstartovali první prosincový den 

a hned několika akcemi. Začali jsme lehce po obědě prvním ročníkem 
adventních trhů, večer jsme rozsvítili stromeček a dočkali jsme se 
i Mikuláše.

Adventní trhy byly skutečně prvním ročníkem, ale z ohlasů návštěvníků 
si troufám říci, že určitě ne posledním. K zakoupení bylo nejen tradiční 
adventní občerstvení v podobě bramboráků, hranolků, párků v rohlíku či 
kabanosu z udírny, ale také klasický svařáček s ovocem a ovocný čaj pro 
děti zdarma. Na adventních prodejních stáncích jste se mohli vybavit na 
nadcházející adventní období svícny, věnci, ozdůbkami nejen na vánoční 
stromeček. To všechno z dílny kroužku Šikulové, kde pod dohledem 
maminek vyrábí ozdoby děti od nejmenších až po starší školou povinné. 
Neméně zajímavý byl i stánek s nabídkou domácích pamlsků pro pejsky, 
kterými podle jejich tvůrkyně a prodejkyně v jedné osobě, nepohrdnou 
ani mlsné jazýčky koček

A protože jsou Vánoce o tradicích, požádali jsme i udržovatele 
tradičních řemesel o ukázky jejich prací. Brusič nožů pan Slivka tak 
brousil „o stošest“ a nože v mnoha domácnostech Kokoráků teď  krájí 
jedna radost.

Nože jako břitva – v redakci můžeme potvrdit.        Foto archiv

Velkým lákadlem pro děti a mnohdy i dospělé pak byl kovář, pan 
Habáň. Zájemci si mohli pod odborným vedením sami ukovat hřebík 
nebo lísteček. A na oblibě určitě získal i zvoneček přání a všem, co si na 
něj zazvonili, se jejich přání určitě splní.

S narůstajícím časem narůstaly i obavy, zejména těch nejmenších, 
jestli náhodou s Mikulášem a andělem nepřijde nějaký ten čert. A když se 
v parku před vánočním stromem objevil pekelný kotel, pod nímž hořelo, 
bylo jasno, že i čerti budou.

Náměstíčko před hasičárnou se pomalu zaplnilo. Večerní kulturní 
program odstartovaly děti z mateřské školy tanečkem a písničkou. Poté 
se děti přesunuly ke stromečku a společným odpočtem odstartovaly 
rozsvícení vánočního stromečku. A když strom svítil, nezbývalo, než 
vyhlížet Mikuláše a jeho společníky. Pro snadnou navigaci udělaly děti 
Mikuláši i světelnou cestičku ze svíček. Určitě to pomohlo, protože 
Mikuláš s andělem se objevili vzápětí a s nimi pekelníci, kteří si brousili 
zuby na nehodné děti. Podle našich informací je to s kokorskými dětmi 
v pořádku. Žádné si čerti neodnesli a i pekelný kotel zůstal prázdný.

První adventní víkend skončil a věřím, že si každý účastník přišel 
na své a v Kokorách nám vznikne další pěkná tradice adventního trhu. 
A my se teď můžeme těšit na sobotní adventní setkávání u dobrého jídla, 
svařáku či punče, která budou probíhat každou sobotu až do Vánoc, opět 
před hasičárnou od 16 hod do 18 hodin.

Ing. Jana Habáňová, starostka obce                  

Posléze paní starostka přidává poděkování
    
  Vážení spoluobčané.   
ráda bych touto cestou poděkovala všem, kteří se podíleli na 

organizaci a přípravě adventních trhů, rozsvícení vánočního stromečku 
a Mikuláše. Díky Vám všem se podařilo připravit akci tak, že byli všichni 
návštěvníci spokojeni a odcházeli s úsměvem.                J. H.

eKonoMicKÁ porADnA  
pro oBČAnY KoKor

Pro naše občany jsme zřídili bezplatnou ekonomickou poradnu, která 
bude fungovat každou třetí středu v měsíci.

První možnost konzultace správy vašich financí či možnosti řešení 
finančních problémů bude ve středu 23. 1. 2019 od 16,30 hod do 18,00 
hod v zasedací místnosti budovy Obecního úřadu. Zájemci o konzultaci se 
mohou nahlásit na obecním úřadu osobně či telefonicky na 581 746 253. 

J. H.
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KAnALiZAce A ČoV KoKorY
Technický dozor investora (užívaná zkratka TDI) paní Svatava 

Němečková nám o průběhu stavby pro naše Kokorské noviny a jejich 
čtenáře napsala odborně fundovanou stať, ze které (se souhlasem autorky) 
vyjímáme a zobecňujeme. Už od pohledu je nejdále stavba objektu ČOV, 
už vyrostla z podzemí a pokračuje výstavbou vlastní budovy. Další práce 
se po zastřešení přestěhují do interiéru.                                                                          

Zato výstavbu hlavních kanalizačních stok provázejí technické potíže, 
které zejména v Haltýřích, v Hliníku a v blízkosti vodotečí (ale také 
ve směru na Kazňov) nutí zhotovitele, ve složitých podmínkách již 
položených stávajících funkčních inženýrských sítí, hledat nová řešení.  

Na hlavní silnici (zejména v kopci směrem na Přerov) jsou vážnou 
překážou původní velké profily (kruhový a vejčitý o průměru 800 a 900 
mm z válečných a snad i předválečných let). Při hledání řešení postup 
výrazně ovlivňuji i podmínky a stanoviska ŘSD (Ředitelství silnic 
a dálnic) z pohledu silniční dopravy silně zatížené silnice I. třídy, která 
obec a tedy i celou stavbu protíná.   

V úvahu je nutno brát i stanoviska ke vzniklým problémům od Vak 
Přerov, plynáren a Povodí Moravy. Část prací na některých uvedených 
úsecích byla proto pozastavena (do nalezení řešení), další práce budou dle 
podmínek ŘSD obnoveny začátkem dubna.     

Část prací na dalších úsecích probíhá i nadále, někde si vyžádá doplnění 
šachet a další úpravy. Položeny jsou už desítky odboček z hlavních řádů 
a na ně navazující obecní veřejné části domovních přípojek.

V této souvislosti upozorňuje TDI na skutečnost, že v obtížných 
úsecích bude nutno přistoupit k protlakům (bezvýkopová technologie) 
a že takové zvýšení jejich množství nemůže zhotovitel v řádném termínu 
stavby zvládnout.  Dále S. Němečková píše:             

Součástí stavby je i provedení veřejných částí kanalizačních přípojek 
k jednotlivým nemovitostem (některé jsou již provedeny).

Znovu, společně s obecním úřadem, apelujeme na majitele nemovitostí, 
aby s pracovníky stavby o umístění šachty odbočky u jejich nemovitosti 
jednali; pokud mají zpracovanou projektovou dokumentaci, aby ji 
pracovníkům stavby ukázali, tak aby následně po kolaudaci stavby 
( a čistírny) měli napojení své vnitřní kanalizace na tuto šachtu co 
nejjednodušší.

Pokud nemají zpracovanou dokumentaci, a sami neví jakým způsobem 
budou splaškové vody z nemovitosti vypouštět, měli by se dostavit na Obecní 
úřad, kde jim bude doporučeno jak dál postupovat, eventuálně na koho se 
o radu, nebo zpracování projektové dokumentace v předstihu obrátit.

Stavba je opravdu poměrně složitá, zelená louka to není.
Z materiálů TDI excerpoval Kš

Čistírna odpadních vod Kokory (ČOV), podle stavbařů „Čovka“.   Foto TDI

TenToKrÁT nAHLÉDneMe 
Do poLsKA

Když jsme se z korespondence s naší cestovatelkou v redakci dozvěděli, 
že tentokrát půjdou s tátou Jiřím Habáněm po sousedním Polsku, 
vyvolalo to u mne krásné vzpomínky na mladá léta.  K mým oblíbeným 
autorům patřil tehdy znamenitý polský romantik Henryk Sienkiewicz 
se svým románem „POTOPA“, který pojednává také o hrdinné obraně 
kláštera Jasná hora v Čenstochové v boji proti mnohonásobné přesile 
Švédů.  Statečný rytíř Ondřej Kmicic a jeho milá Olenka, nejlepší šermíř 

Polska pan Wolodiowski, bodrý pan Zagloba a celá ta romantická doba  
17. století. Dnes je Jasná Hora a celá Čenstochová nejslavnějším poutním 
místem zbožného Polska. 

Klášter Jasná Hora byl v minulosti těžce opevněný.                  Foto převzato.

A právě sem zamířili v létě naši cestovatelé a jak už se stalo zvykem, 
o své zážitky se rádi dělí se čtenáři Kokorských novin. Z pera naší 
milé Zuzany leží malý cestopis před vámi. Udělejte si pohodlí napříč 
generacemi a prosím, pozorně čtěte.    kš

Z KrAKoVA Do ČesTocHoVÉ 
po sTeZce orLÍcH HnÍZD. ZUZAnA HABÁŇoVÁ

O tom, že i v Polsku existuje poutní cesta, jsme se dozvěděli od jednoho 
Němce, když jsme s tátou šli pěšky do Říma. A opravdu! Každoročně 
začátkem srpna vyráží tisíce křesťanů z Krakova do Čenstochové.  

Orientační mapa

Nejedná se však o pouť jako např. do Santiaga de Compostela nebo 
do Říma. Jde o akci náboženskou, organizovanou krakovskou diecézí. 
Na 152 km dlouhé cestě přespávají skupiny poutníků ve školách či 
stodolách. Čas vyplňují modlitbami, rozjímáním, zpěvem a vzájemnými 
rozhovory. Akce je hojně navštěvovaná i lidmi z Čech, kteří sem jezdí 
v organizovaných skupinách. Pokud Vás to zajímá, více informací získáte 
u p. Jana Šimoníka (tel.: 776 060 825, e-mail: jansimonik@seznam.cz) 
a p. Pawla Zaczyka (tel.: 736 139 264, e-mail: pawelzaczyk@onet.eu).
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Krakov, Rynek glówny, mariánský kostel.               Foto archiv Z.H.

S tátou jsme už pár poutí absolvovali. Tohle ale není náš styl cestování. 
Na internetu moc informací není, vypíšu tedy úseky, které bychom měli 
denně ujít, vytisknu pár map a s krosnami na zádech vyrážíme na začátku 
června. Táta toho má mnohem více načteno, vypráví mi o nějaké Stezce 
Orlích hnízd. Vůbec netuším, o co jde.

    Krakov, třetí největší město Polska, je opravdu krásný. Početné davy 
turistů sem jezdí především kvůli jeho atmosféře, památkám, dobrému 
jídlu a kulturním akcím. Je plné zelených parků, historie a univerzit. 
Bydlíme přímo v centru, do Starého města to máme kousek. Zajdeme na 
Rynek Główny, jedno z největších náměstí v Evropě s nepřehlédnutelným 
Mariánským kostelem. V turistické kanceláři sháníme jakékoliv 
informace o cestě, bohužel neúspěšně. Personál netuší, jen nás odkazují 
na již zmiňovanou Stezku Orlích hnízd.

Poutní cesta začíná na kopci Wawel u řeky Visly, na němž stojí 
Královský hrad a katedrála. Dlouho bloudíme, než za městem narazíme 
na červenou značku. Míjíme vesničky, lány polí, přibývá lesů. Není tu 
takové sucho jako u nás, příroda, je sytě zelená.

Cesta mezi poli (menší výměry než u nás)         Foto J. H.

Po dvaceti kilometrech sestupujeme do údolí a pohltí nás Ojcowský 
národní park. V Polsku rozlohou nejmenší, o to však krásnější rezervace. 
Noříme se do lesních tunelů, kopírujeme průzračnou říčku a celé údolí 
lemují bílé vápencové skály. Jsem překvapená, jak krásnou přírodou naši 
sousedé oplývají. A zatím jsme nepotkali žádného poutníka ani turistu. 
Pěšinou přes rozkvetlé louky dojdeme do útulného penzionu s vřelými 
majiteli.

10. Farní ples 
se uskuteční 26.ledna 2019  v sokolovně v Kokorách.
K tanci a poslechu bude hrát Moravská Veselka. Návštěvníci se mohou 
těšit na předtančení, soutěže, občerstvení a bohatou tombolu.
                                                                         Srdečně zvou pořadatelé.

J. H. v Ojcowském národním parku                   Foto autorka

Když pak večer srovnávám trasu organizovaných skupin v srpnu 
a naši, dochází mi, jak je odlišná. Skupiny šly především po silnicích. My 
přírodou po naučné stezce. Po Stezce Orlích hnízd.

Na výborného pstruha ze sádek si ještě chvíli počkáme.       Foto Z.H.

Stezka Orlích hnízd je 164 km dlouhá turistická trasa spojující Krakov 
s Čenstochovou. Vede malebnou polskou krajinou se smíšenými lesy, 
krasovou oblastí a lemuje ji 25 hradů, zřícenin a tvrzí. Díky své poloze na 
vrcholcích skal se nazývají Orlí hnízda. Ve 14. století je nechal vystavět 
král Kazimír III. Veliký k ochraně hranic a proti nájezdníkům z Českého 
království. Stezka je značena červeně a může se absolvovat i na kole. Ti 
pohodlnější dokonce i autem.

Zámek Piskowa Skala    Foto autorka

Kolem vápencových skal dojdeme k posezení s nabídkou pstruhů 
z místních sádek. Pečená ryba po ránu chutná skvěle (viz. foto). Tady 
ovšem končí pohoda a klid. Městečko Ojców za zatáčkou je plné 
restaurací, stánků, hlučných školáků a autobusů s výletníky. Všichni se 
ženou k mohutné zřícenině ojcówského hradu. My raději rychle prcháme. 
Zbytek dne putujeme hustými lesy bez jediného turisty až k renesančnímu 
zámku Pieskowa Skala. Je krásně zrekonstruovaný, uvnitř restaurace 
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s terasou a fantastickým výhledem. Když se kolem nás provalí další školní 
zájezd, jdeme hledat ubytování. Dnes přespíme u místních a pohodový 
den zakončíme výborným grilovaným masem v nedaleké restauraci. 

Za ranního rozbřesku si prohlédneme zajímavý skalní útvar Heraklův 
kyj a pak celý den putujeme po silnicích nekonečnými vesnicemi a mezi 
lány brambor, obilí a kukuřice. 

Po nudném dni nás stezka navede k nádherné zřícenině Rabštyn. I když 
je neděle a krásné počasí, nejsou tu žádní turisté, jen my dva. Lesní cesty 
jsou plné jemného písku, zřejmě díky vápencové krajině. Chůze v něm 
je velmi namáhavá, boříme jako v závějích hlubokého sněhu. Nedaleko 
odtud se nahází Bledowská poušť, největší ve střední Evropě. Škoda, 
že nemáme čas ji navštívit. Vyčerpaní dorazíme do poutního hostince. 
Veselá majitelka uvaří skvělý guláš, poradí s cestou a obdaruje mapou 
celé stezky, což nám velmi pomůže. 

Překvapuje nás přátelská povaha zdejších lidí. Kdykoliv zaslechnou 
češtinu, ptají se, odkud jsme, kam jdeme, zavzpomínají na místa, která 
u nás navštívili. Poláci mají Čechy velmi rádi, zejména naši hudbu. Vždyť 
písnička Jožin z bažin nebo Ewa Farna jsou tu populárnější než u nás. 

Míjíme nepřehlédnutelnou zříceninu hradu Ogrodzieniec, po pár 
kilometrech v lesích ukryté ruiny na hoře Birów. Pak už celý den 
putujeme kolem pastvin s ovečkami a po cestách plných písku. Na chvíli 
mě v temném opuštěném lese zachvátí strach a hlavou prolétnou příběhy 
ztracených turistů. S úlevou vítám světlo mezi stromy a Podlesici, vesničku 
obklopenou vysokými vápencovými skalami. Přespíme v horolezeckém 
kempu, kde nám přátelský personál ráno připraví tu nejlepší snídani, 
jakou jsem kdy jedla. 

Smysluplné využití peněz na rekonstrukci Bobolic. Foto Z. H.

Značka nás dovede k překrásnému zámku Bobolice. V 16. století padl 
při švédském obléhání a časem se z něj stala zřícenina. V roce 1999 ho 
však koupil podnikatel a senátor Jaroslaw Lasecki a na vlastní náklady 
zrekonstruoval. Nádherná stavba dnes okouzluje zástupy návštěvníků a je 
oblíbená mezi filmaři. Jeden turista z Tchaj-wanu dokonce chce v Asii 
vybudovat její kopii. Nutno dodat, že ve všech navštívených místech 
jsme viděli nové cesty, semafory, chodníky, kostely a historické budovy. 
Vysvětlujeme si to tak, že dotace z EU byly použity tam, na co byly 
určeny. Navečer dorazíme do malinké vesničky Trzebniów. Nechápu, 
proč místní chlapi montují pod přístřeškem mohutnou obrazovku. 
Ukazují na velký dům s polskými vlajkami a překvapená mladá žena nám 
pronajímá celé patro s kuchyní a ohromnou koupelnou. A proč ty vlajky 
a obrazovka? Je mistrovství světa ve fotbale a dnes hraje Polsko důležitý 
zápas se Senegalem. Utkání sleduje celá vesnice. Sláva se však nekoná, 
Poláci prohrají 2:1 a mistrovství pro ně končí. 

Šťavnatě zelenou přírodou, vesničkami a kolem Orlích hnízd, z nichž 
nejzajímavější je hrad Olštýn, vypínající se na vápencové skále nad 
stejnojmenným městečkem, se pomalu blížíme k cíli. Ke klášteru 
na Jasné Hoře v Čenstochové. Nejdůležitější duchovní místo Polska 
ročně navštíví miliony věřících, hlavně kvůli obrazu černé Madony, 
kterému jsou přisuzovány nadpřirozené schopnosti. Paradoxem ale je, 
že nejsvětější místo Polska založili Maďaři. Maďarští mniši totiž dostali 
kopec u Čenstochové náhradou za svůj, který ležel u Dunaje v Budě 
a jmenoval se také Jasná Hora.

Došli jsme do cíle. Další malé vítězství i dar.               Foto archiv Z.H.

 S úctou a pokorou, za svitu slunečních paprsků, které nás doprovázely 
po celou dobu, vstupujeme do nádherného kláštera i chrámu. Chvíli 
meditujeme, zapálíme svíčku za všechny naše blízké. Šťastní, že jsme 
zdárně došli. Smutní, že naše putování končí. Během osmi dní jsme ušli 
199 km nádhernou polskou přírodou.  

Chrám v Čenstochové, cíl i našich poutníků.         Foto Z. H.
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Co říct závěrem? Polsko mne překvapilo, jak krásnou čistou přírodou 
a historií oplývá. Po celou dobu nám přálo počasí, mimo turistické 
atrakce jsme nepotkali žádné turisty a vůbec žádné poutníky. Přátelští 
lidé, domluvíte se česky a ceny jako u nás. Takže neváhejte, než ostatní 
cestovatelé tento kout Polska objeví.  

Šťastnou cestu všem přeje vaše Z. H.

 KoKorsKÉ poČAsÍ 
Na konci října a na začátku listopadu jakoby ještě stále trvalo něco jako 

„pozdní babí léto“. Až na ten prudký opakující se vichr. Napršelo sice 
v úhrnu asi týdne 17 mm srážek (to ovšem není nic moc), ale noční teploty 
se draly až ke dvacítce. Už už  se zdálo, že zaznamenáme i v Kokorách 
listopadovou „tropickou noc“. A ledakde se tak skutečně stalo. Počasí 
budeme samozřejmě sledovat v tomto čísle během listopadu až téměř 
do poloviny prosince a budeme, alespoň ty základní povětrnostní jevy, 
stručně zaznamenávat. Na jakékoliv delší předpovědi (jaké budou vánoce 
apod.) si ovšem netroufáme. Až noviny se svým jubilejním číslem - (po 
dvacetileté existenci jde o pořadové číslo 120 - KN XX/6) vyjdou, to 
už budeme vědět víc. Nadprůměrné teploty (ve dne kolem 15°C, v noci 
a ráno od 5 do 10°C) a dny beze srážek  a dokonce i se sluníčkem vydržely 
zhruba až do poloviny listopadu.  Ale pozor, už 18. 11. byly „z ničeho 
nic“ ráno zaznamenány 4°C pod nulou a to byl začátek ochlazení, ovšem 
nepříliš výrazného. Po dvacátém jsme zaznamenali zhruba do 3mm 
srážek dešťových doplněných  občasným drobným sněžením. Nestálo to 
ani za to. A vydrželo to až do konce měsíce. Ranní teploty poklesly až na 
– 8°C, denní i s celodenním mrazem i – 4°C, ale také kolem nuly. Občas 
přes den i slunečno, ale také šedivo. První prosincový týden napršelo asi 
10   mm srážek,mizela a znovu se tvořila i nebezpečná ledovka. 

ŘÍJnoVÉ noVinY - oMLUVY 
A oprAVY

Bohužel, už je to tak, musíme tentokrát pro tento účel otevřít 
samostatnou rubriku. Vyskočí z ní tiskařský šotek, ale i pochybení 
dodavatele novin při kompletaci. A teď už ta hořká pilulka. Říjnové číslo 
KN se rodilo v ještě větším kalupu než ta předchozí. Do 20. 10. nedodala 
materiály většina spolků a zčásti i obec (volby). KN však musely být mezi 
čtenáři 26. 10. Snad proto jsme tolik chybovali v redakci a na chybách 
se podepsala i tiskárna. Zkrátka: Hned na titulní straně nastavil tiskařský 
šotek (přepis redakce) nesprávný a nesmyslný název odrůdy chmele, měl 
to být žatecký poloraný červeňák. Do čísla se vůbec nevešel začátek 
školního roku na ZŠ Kokory a rovněž zcela chyběla cyklojízda kolem 
mikroregionu Brodek. Samozřejmě i s obrázky. To vše se částečně 
pokusíme napravit. Ve článcích ze školy o soutěži o největší ořech je 
nesprávně uvedeno jméno chlapce, který největší ořech přinesl a zvítězil. 
Správně mělo být nikoliv Václav, ale Jonáš Vašica. Na pěkném snímku 
redakce před prodejnou masa a uzenin je s Miluškou mladičká Lucie 
Kopková (nikoliv Koptová), jak jsme byli upozornění „mejlem“ jejího 
otce. Na fotografii srazu osmdesátníků, ročník 1938, stojí v červeném 
kokorský rodák a pravidelný účastník těchto setkání pan Antonín 
ondruška (dříve z Podkopcí). Ve výčtu jmen to jeho jméno nedopatřením 
chybí. Také zde je omluva rozhodně na místě. Všem, kteří čtou pozorně, 
všímají si, dají si tu práci a redakci upozorní, srdečně děkujeme. Je to 
zároveň důkaz, že noviny jsou živé. Několik málo čísel KN (ta se nám 
snad podařilo zadržet) mělo některé stránky bílé. 

DALŠÍ oHLAsY nA 
KoKorsKÉ noVinY

Je zajímavé, že předmětem dohadů, nejistoty  a dotazů, se stal také  úplně 
poslední snímek v říjnovém čísle KN. Poměrně malá skupina čtenářů 
zámeček Čekyně bezpečně poznala, mnozí však váhali a přiznávali, že 
na tomto místě nikdy nebyli. Bude li dostatek prostoru, zveřejníme další 
podobné fotografie. Sledujte a buďte pozorní. Noviny pochválili společně 
i dva Fialové Jiří a Petr, příslušníci početné rodiny kokorského mechanika 

a autodopravce Josefa Fialy, jehož péče např. o kola spoluobčanů v obci 
zřetelně chybí. O jejich návštěvě v redakci píšeme na jiném místě KN. 
Naše noviny si kupuje také L. Havlík z Lukové a je s nimi spokojen. 
Objevil se ovšem i požadavek  začlenit do textu novin jízdní řád autobusů 
i s kritikou, že řidiči občas nedodržují zastávku, která je aktuálně vyhlášena 
obecním úřadem, jako změna v důsledku výkopových zemních prací při 
budování kanalizace. Že tomu tak skutečně je, jsem se osobně přesvědčil.  
Jednou jsem na poslední chvíli „přeběhl“ na zastávku u trafiky, po druhé 
autobus k točně vůbec nepřijel.

K omluvám musíme přiřadit i tu k rodině Vitoslavských. Sliby se mají 
plnit a nám se to při pátrání po Mečislavu Vitoslavském ani s pomocí 
odborníků dosud nepodařilo. Úplně uzavřeno to ovšem není.

       Kš

srAZY ABsoLVenTŮ
Splácíme dluh z minulého čísla a připomínáme fotografiemi dva srazy 

absolventů Kokorské školy. První foto nám poskytl O. Zubík. K postavám 
jeho spolužáků a zejména početně silnějších spolužaček přidáme drobný 
technický detail. Jistě si všimnete nažloutlé původní omítky, jejímž 
základem je drcený kokorský travertin. Z roku 1925 je také originál 
škrabadla na boty i s madlem na přidržení. Jak byly očištěny boty, které 
prošly štětovanými, ale blátivými cestami ze Žeravic a z Nelešovic, ale 
také z Kokor, na to dohlížel před 90 lety můj staříček Florián a za II. 
světové války můj otec Josef Košťálek.

Zářijové odpolední sluníčko je příjemné.      Foto archiv O. Zubíka

Příslušníci jednoho z nejstarších ročníků (1932), kteří se rádi vidí i po 
osmdesátce, si přísného školníka, který nejen prohlížel boty, ale údery na 
kolejnici vyhlašoval i letecké poplachy při náletu spojenců, jistě pamatují.  
Jen dvě děvčata ze snímku žijí dnes v Kokorách, Ludmila Vitoslavská 
a Marie Dvorská. Další Kokoráci, Jan Hučín, Radek Havelka, Jarka 
Neužilová a Božena Fialová žijí „na dosah“ od naší obce. Z Brna přijela 
Božena Sládečková „od lávky u Lenochového“.  Jedinou reprezentantkou 
přespolních žáků je na snímku  Marie  Roháčová ze Žeravic. Pěknou 
kulisu snímku tvoří klášter a věž kostela a v popředí dům Černých, na 
kterém při svěžím větříku občas plápolá prapor s erbem našeho  městečka.   

 Kš
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Ještě než se ke snímku pořízenému letos KN na zahrádce Kokoráčku 
dostaneme, předkládáme čtenářům z rodinného archivu L. Z. nejprve 
tutéž třídu před mnoha léty v „plném počtu v pěti řadách“ před kokorskou 
školou. Osm statečných, kteří se sešli na srazu v letošním roce jsme i na 
starém snímku poznali. Pamětníci, zkuste to také a předejte mladším 
historické informace.

Sraz 2018 na zahrádce Kokoráčku.  Vše z lázní sledoval a podpořil spolužák  
Laďa Zapletal. Bohužel, k zármutku rodiny i spolužáků, jedna za spokoje-
ných  účastnic srazu (B. F. nyní z Přerova)  před vydáním prosincových KN 
zemřela. Vzpomeńte i na ni.                 Foto Kš  

Další úspěšný sraz se konal bez velké publicity 24. listopadu. Účastníci 
pozvali i svou učitelku z 1. třídy a pozdější ředitelku školy (B. K.) 
a učitele z měšťanky (A. B. a také J. N.). Pokud se organizátoři ozvou, 
napíšeme více.

DVAceT LeT  
KoKorsKÝcH noVin

Nejprve bych rád pozdravil, za sebe, za celou redakci i za vydavatele, 
kterým je obec Kokory, všechny milé čtenáře našich lidových 
Krameriovských Kokorských novin, ať už je čtou v klasické listinné či 
v moderní internetové podobě a poděkoval jim za jejich přízeň a věrnost.  

Nebudeme zde zabírat místo obsáhlým rozborem, ale přece jen musíme 
konstatovat, že jsme od roku založení našeho listu - roku 1999 - ušli značný 
kus cesty. Podařilo se nám nejen naše noviny bez výpadku udržet, ale snad 
i postupně vylepšovat. Tento názor odvozujeme od četných kladných reakcí 
čtenářů, nejen z Kokor a okolí, ale dokonce i ze zahraničí.  

Poděkování proto zaslouží všichni, kteří se na vydávání KN jakkoliv 
podílejí. Od vydavatele (a jeho výrazné morální i materiální podpory), 
přes všechny významné i bezejmenné dopisovatele, obětavé členy redakční 
rady, fotografy, kteří dodávají zajímavé snímky z našeho domácího 
prostředí a pěkného okolí naší obce i záběry z exotických destinací, občany, 
kteří přinášejí kritické připomínky a nové podněty, instituce a spolky, které 
čtenářům dávají možnost seznámit se s jejich činností. 

Přidáváme i ocenění čtenářům, kteří si naše noviny pečlivě ukládají 
i obci Kokory, která zajistila (pro časy budoucí) důstojné svázání dosud 
vydaných tisků do knižní podoby a naše noviny již po léta umisťuje na 
svých webových stránkách, kde v nich mohou „tu i cizozemci“ libovolně 
„listovat“, studovat, vracet se do minulosti a získávat ten správný (či 
dokonce vřelý) vztah ke svému rodišti či bydlišti.

Budoucnost KN je dána vůlí a podporou zastupitelstva (která již byla 
pozitivně deklarována) a zejména personálním složením redakční rady 

a získáním a postupným zapracováním osoby šéfredaktora, který by 
po čase nahradil mou osobu limitovanou částečně věkem a zdravotním 
stavem. Bylo by pro mne odměnou, aspoň ještě nějakou dobu sledovat, 
jak Kokorské noviny pokračují a prospívají a jak snad přibývají napříč 
generacemi jejich čtenáři.        

A aby to nebylo tak medové a veskrze kladné, v Kokorských novinách 
se, spolu s pamětníky a se všemi slušnými občany, ostře vymezujeme proti 
všem, kteří obci a životu v ní škodí, ať už jsou to vandalové vyvracející 
dopravní značky, rozbíjející sklo a ničící často pod vlivem alkoholu vše, 
co se dá, ať už jsou jakéhokoliv věku; nebo i proti občanům absolutně 
pasivním a zcela lhostejným ke všemu, co se v obci děje.                     

Pomáhejme proto společně pozitivně ovlivňovat život v Kokorách, aby 
se nám tu všem dobře žilo, dnes i v budoucnu.  A kupujte, propagujte, 
a především dále čtěte naše Kokorské noviny.    

      
Čtenáře srdečně zdraví Ing. Alois Košťálek, po celých dvacet let 

nepřetržitě „šéfredaktor“ Kokorských novin.

MoDerniZAce HŘiŠTĚ  
T. J. soKoL KoKorY

Jak jste si jistě všimli, T. J. Sokol Kokory se pustil letos do opravy 
a modernizace venkovního hřiště. Asfaltový povrch byl již po letech 
znehodnocen výraznými prasklinami, způsobujícími nerovnost  
a nepřispívajícími k bezpečné realizaci sportovních aktivit oddílu NH, 
školy i veřejnosti. Díky dotaci olomouckého kraje a sponzoringu od  
obce Kokory, obce nelešovice,  od firem Levior, Metrum a Kámen 
Zbraslav se mohla T. J. sokol Kokory pustit v rámci projektu do i. 
etapy modernizace hřiště. 

Nejdříve bylo nutné (požadavek projektantů v oboru sportovních 
staveb) ověřit příčiny popraskání asfaltové plochy. Výkopové sondy do 
80 cm ukázaly strukturu podloží pod asfaltem – písek, škvára (pozn. 
redakce - dřívější povrchy hrací plochy) a kořeny, to vše při zatékání vody 
a namrzání, způsobuje pohyb asfaltu a s léty postupné  rozšiřování trhlin.  

Projektantem byly  stanoveny dvě možnosti sanačního řešení a to  
1. komplexní odstranění asfaltu včetně podkladních vrstev  a zbudování 
kompletně nového hřiště včetně nových podkladních vrstev z kameniva 
(spodní stavba přes 3,5 mil. Kč).                  
2.  využití upravené stávající plochy asfaltu jako podkladu s tím, že se 
staticky zajistí proti dalším deformacím a plocha se dokonale odvodní 
pomocí obvodových drenáží a odvodňovacích žlabů. (úspora cca 1 milion 
Kč).   

Po odsouhlasení (druhé levnější možnosti) bylo přistoupeno k realizaci 
prací zahrnutých do I. etapy: byly vyřezány velké praskliny v asfaltu, 
vzniklé drážky byly „zabetonovány“ se speciálními pojivy, sousední 
asfaltové desky byly pak sepnuty chemickými kotvami. Byly vyfrézovány 
odvodňovací kanály, položeny obvodové drenáže a odvodněn povrch 
betonovými žlaby. 

Poslední prací (zatím) bylo položení podkladového povrchu (min 30 
mm) ze speciální pryžové směsi, která bude jako podkladní a tlumící 
vrstva pod samotným hracím povrchem (2019). Samozřejmě bylo též 
zajištěno uklizení prostoru stavby.

cílem ii. etapy v roce 2019 je dokončení výstavby a posléze i vybavení 
víceúčelového hřiště, spočívající zejména v pokládce hracího povrchu, 
oplocení , osvětlení a posléze dovybavení vzniklé multifunkční plochy 
v areálu sokolovny. Ovšem závislost na dalších aspektech je zřejmá – 
zabezpečení vícezdrojového financování, dotací Olomouckého kraje 
počínaje a dostatečná finanční podpora  od ostatních zdrojů a sponzorů.               

V. K.
    
Pro základní informaci občanů a čtenářů Kokorských novin připravil 

člen výboru T. J. Sokol Kokory bratr Vladimír Klvaňa, jehož výrazné 
aktivity jsou pro Sokol i obec nesporně přínosem.
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Po asi osmdesátileté sokolské lípě se bude pamětníkům a sportovním fanouš-
kům určitě stýskat. Poslední pohled na starou tribunu i lípu.         Foto L. D. 

Odstranění další zeleně odhalilo pohled na střechu školy i  kostel. Plocha 
podkladu pro povrch hřiště je již v popředí položena.                          Foto Kš

pLesoVÁ seZÓnA 
V KoKorÁcH 2019

Důležité akce je třeba připravovat s předstihem. K takovým 
závažným věcem jistě patří i účast na zimních kulturních akcích, tedy 
na společenských plesech. Udělejte si čas a vyberte si. Ti nejvytrvalejší 
mohou samozřejmě absolvovat všechny plesy, včetně vodění medvěda. 
Tady jsou termíny: 

sezónu zahájí 12. ledna 2019 sokolský ples; o týden později 19. 
1. to bude MoTopLes a další týden 26. 1. 2019 jste zváni na Farní 
ples. plesový únor opanují již 2. 2. tradičně organizátoři a příznivci 
Mysliveckého plesu. přesně za měsíc 2. 3. 2019 to bude se svým 
programem a zábavou také již tradiční Kokorský fašank. 16. března 
uzavře společenskou sezónu Hasičský ples.

Jsme potěšeni, že vás i pro rok 2019 můžeme za pořadatele, kteří se těší 
na vaši návštěvu, předem pozvat na tolik akcí.                    KN

nÁVŠTĚVA U soUseDŮ –   
ŘÍJen 2018 V neLeŠoVicÍcH

6.10.2018 – „Nelešovické guláše“
Druhý volební den komunálních voleb konala se v Nelešovicích malá 

soutěž ve vaření gulášů, kterou organizoval Sokol Nelešovice a Obec 
Nelešovice. Zúčastnilo se 6 družstev. Jedno družstvo bylo přespolní, 
z Kokor, a to pan Kupka, kterému děkujeme za účast. Celý den přálo, 
krásné slunečné počasí a nakonec i návštěva z okolních vesnic byla velmi 
příjemná. Výsledky soutěže u nás nejsou důležité, důležitá byla příjemná 
atmosféra, dobré jídlo a pití a posezení s přáteli a známými. Děkujeme 
všem zúčastněným, za rok znovu. 

Gulášek by bodl. Lžíce z NDR jsou už jistě pevné a  vylepšené.  Fota archív

3.10.2018 – „podzimní vyjížďka krajinou“
Za velice krásného podzimního počasí se konala tradiční vyjížďka 

podzimní krajinou, kterou každoročně pořádá SDH Nelešovice za podpory 
Sokola Nelešovice. Zúčastnilo se 9 vozatajských spřežení a okolo 15 koní 
pod sedlem. Vozatajskou vyjížďku vedl pan Ladislav Němčák a koně 
Emilka Machačová. V rámci vyjížďky se konal „hon na lišku“ a také 
vozatajský slalom.

V zázemí na účastníky čekal výborný guláš, svařák a jiné dobroty. 
Tradiční podzimní podnik se tak velice vydaři

Prosluněné odpoledne – pohoda pro lidi i koně.                     Fota archiv J. H.

28.10.2018 – „pietní akt u pomníku padlých“
V letošním roce uplynulo 100. let od založení Československa. Po 

dlouhých letech se minulý rok podařilo TJ Sokol Nelešovice obnovit 
tradici uctění památky padlých. V předvečer již 27. října se krojovaní 
sokolové a dobrovolní hasiči sešli u pomníku padlých a pietním aktem tak 
uctili jejich památku. Bylo velmi sychravo a deštivo, i přesto si k uctění 
památky našlo spoustu lidí čas. Děkujeme.

Krojovaní sokolové: Drábek Miroslav, Luděk Novák, Martin Horák, 
Mgr. Jaroslav Horák

Uniformovaní hasiči: Ladislav Němčák, Petr Šťastný, Zdeněk Kravák, 
Viktor Veselský, Miroslav Němčák, Vojtěch Horák

Zapsal a zaslal: Mgr. Jaroslav Horák

Nelešovské sokoly neodradilo od večerní piety ani chladné počasí.
Fota archiv J. H.



KOKORSKÉ NOVINYXX/6

13

Starostovi Sokola Nelešovice a místostarostovi obce jsme za všechny 
podklady vděčni, přece však přidáme pár slov a obrazový doplněk od 
Emilie Macháčové, která nám materiály zaslala o něco později. V emailu 
mimo jiné píše:  …sjelo se nám to z okolních vesnic, ale i z Uhřičic a ze 
Spálova v Oderských vrších. Lenka Hanáčková nám z koně natočila 
celou vyjížďku kamerou připevněnou na přilbě. Lišku chytil Rudolf 
Šíma ze Spálova na koni jménem KUKY. Vnučka pana Kraváka 
Gabriela vyhrála slalom. Koně pod sedlem jeli na výjižďku do Chlumu, 
povozy na Žeravice a přes Kokory zpět do Nelešovic.

Vítězka slalomu s dědou z Nelešovic a s koněm z Oseka n.B. Foto archiv E. M.

Krásný pohled. Za chvilku už budeme v Nelešovicích. Díky všem. Foto E. M.    

KULTUrnÍ AKce V oBci
Na Štěpána 26. 12. 2018 od 15:00 hod. v Kostele nanebevzetí panny 

Marie v Kokorách hrají muzikanti z Kokor a okolí pod vedením Tomáše 
Landsmanna Geislerovy koledy v původním podání. 

na svátek „Tří králů“ v neděli 6. 1. 2019 v kostele nanebevzetí 
panny Marie v Kokorách je připraven již tradiční koncert pěvecké 
skupiny VocAnTes. Začátek ve 14.30 hod.

V neděli 13. 1. 2019 v Základní škole v Kokorách – novoroční 
přípitek - posezení s kokorskými seniory. Jídelna ZŠ od 14 hod.

                                                                                                J. H.
sdělení pro opravdové zájemce a vlastence. Země vydala další 

svědectví o „Kokorském Liberátoru“. Více po novém roce.            Kš

HrADY, ZÁMKY A ZÁMeČKY
Méně známý zámeček určitě část čtenářů pozná. Je od Kokor vzdálen 

asi stejně jako zámeček předchozí, ale je i v současnosti více využíván. 
Budete mezi těmi, kteří stavbu a její okolí poznali?

Nápověda: název zámku je dvojslabičný. Bude to stačit?

Foto převzato

BUDoU VÁnoce
Už máte napečeno? Náš malý kuchař a cukrář už má 8 druhů a to je to 

zapsáno v listopadu.  Pracuje s nadšením a o to jde. 

Blíží se konec světa. Chlapi pečou vánoční cukroví už od nejútlejšího věku, 
s předstihem  a ještě se při tom fotografují.                Foto rod. archiv

poŘAD BoHosLUŽeB 
V DoBĚ VÁnoČnÍ
20. 12. 2018    17. 00 Kokory  Sv. smíření před Vánočními svátky
24. 12. 2018:   19. 30 Suchonice, 20 .00 Majetín,  22.00 Kokory
25. 12. 2018      7. 30 Majetín, 9,00 Kokory, 10.30 Penčice
26. 12. 2018      9. 00 Kokory, 10.45 Suchonice
30. 12. 2018      7. 30  Majetín, 9.00 Kokory, 10.30 Penčice
31. 12. 2018    17. 00 Kokory 
  1.  1.  2019      7. 30 Majetín, 9. 00 Kokory, 10.30 Penčice                D.J.
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oDBor VŠesTrAnnosTi 
soKoLA inForMUJe A nABÍZÍ

Oddíl všestrannosti T. J. zahájil již v říjnu podzimní a zimní část cvičebních 
hodin a dalších aktivit a tak jen připomínáme a nabízíme těm členům 
a spoluobčanům, kteří se chtějí zapojit či vyzkoušet následující možnosti:

cvičení rodičů a dětí, vedoucí paní Jana Valdivia pro děti od 1 roku 
do šesti let; v úterý 17 – 18 hod.

sportovní a pohybové hry pro děti, tzv. přípravka (nejen pro NH), 
vedoucí manželé Klvaňovi, vždy v pondělí od 17 do 18 hodin ( více 
samostatný článek)

kondiční tělocvik – aerobik – dlouhá léta vede  Andrea Oravcová, 
vždy ve středu od 19 do 20 hod., s hudbou i bez hudby a pospěšte si, je 
tam plno.

zdravotní tělocvik pod taktovkou Aničky Markové, v pondělí a čtvrtek 
na balkoně od 18 do 19 hodin.

volejbal má rezervován čtvrtek od 20 do 22 hodin, vedoucí Ing. Hana 
Mazurová,

jóga s paní Evou Hanekovou(známou joginkou) má poskytnutý prostor 
na OÚ Kokory vždy v pondělí od 19 do 20.15 hod. Přijďte si vyzkoušet 
a karimatky sebou – cvičební hodiny jsou placené,

Přeji všem cvičitelům (vzdali se odměn) vděčné cvičence a předem jim 
děkuji za jejich aktivitu, iniciativu a vytrvalost.

Vedoucí odboru, náčelnice Sokola Kokory Dr. Lörinczová
poZor -  hledáme cvičitelku pro moderní cvičení s hudbou 

(Zumba byla ukončena – cvičitelka chybí; nové umožníme odborné 
proškolení - zkuste)     

sVATÝ MArTin nA BÍLÉM Koni
Jako každý rok, se i letos, tentokrát  v sobotu 10. listopadu  uskutečnil 

tradiční průvod sv. Martina. Martin, jako obvykle oděn do historického 
kostýmu, přijel jako vždy na bílém koni.  

Spolehlivý chovatel, věrný bílý kůň, setník římských legií Martin, lampiony, 
spousta lidí, rodiče, děti a průvod – nová tradice.                          Foto redakce

Počasí nás příjemně překvapilo, bylo teplo, průvodu se zúčastnila 
spousta dětí, které si tuto akci užily, nejen procházkou s lampiony, ale 
i s připravenými soutěžemi, a možností ochutnat spoustu dobrot, které 
pro ně nachystali dobrovolníci. Také se mohly vyfotit s Martinem 
a za své aktivity obdržely medaile na památku. Organizátorky „Baby 
z Kokoráčku“ by rády touto cestou poděkovaly všem dobrovolníkům, 
a hasičům, jejichž prostory byly využity jako zázemí.      

Svatý Martin ten sníh nakonec přivezl, i když byl technický.        Foto archiv

Následný program probíhal v sokolovně ve spolupráci se Sokoly, 
kterým také děkujeme. Dále nesmíme zapomenout poděkovat všem 
sponzorům, kteří tuto tradiční akci pravidelně podporují. Za rok se těšíme 
na další setkání.                                                          

Za pořadatele Jana Mederová
     
Poznámka redakce: Houževnatým děvčatům z Kokoráčku (ať je po 

jejich - „našim milým  babám“) je třeba poděkovat za iniciativu a za 
překonávání objektivních překážek, kterých bylo letos „neúrekom“ (Místo 
srazu, výkopy, rekonstrukce plochy hřiště atd.) Teď si  ještě zazpíváme 
(ovšem už předtím než noviny vyjdou) české  koledy podle pozvánky 
a budou Vánoce a přijde nikoliv Santa, ale Ježíšek.  

ČesKo ZpÍVÁ KoLeDY
Rádi bychom vás pozvali na celostátní akci „Česko zpívá koledy“, 

která se uskuteční ve středu 12. prosince 2018 od 17 hodin u hasičárny 
v Kokorách. Vystoupí nám děti z Mateřské školy Kokory a klienti Centra 
Dominika Kokory, od 18 hodin si společně zazpíváme koledy.

Velice se na Vás těší pořadatelé, tj. „Baby z Kokoráčku“ a hasiči.
Pozvánka, která  k vám  z technických důvodů asi už v předstihu 

nedorazí,  alespoň všem připomene, jak nám to zpívalo. U stromečku 
a jesliček v kostele či doma to určitě bude ještě lepší.        

 ZAHrADnÍKŮV roK
 Tentokrát to bude jen posklizňové obrazové ohlédnutí; stromy, pole  

zahrady i záhony už jsou v klidu a čekají na sněhovou peřinu. I my.

Papriky z buněk redakce na konci října.             Fota redakce KN

JeŚTÉ JeDnoU 100 LeT 
KoKorY - prVnÍ repUBLiKA 

Rolnická cihelna, jeden z největších zaměstnavatelů v obci. Poznáte 
podle rodových rysů své příbuzné z  předchozích generací?

Známý archivní snímek ze 30. let XX. století představuje osazenstvo kokor-
ské cihelny, některé výrobky i novinku – nákladní automobil.
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sporToVnÍ A poHYBoVÉ HrY 
pro DĚTi

     Už 3 roky běží v sokolovně v rámci Sokola sportovní a pohybové hry 
pro děti vedené s entuziasmem Vladimírem a Lucií Klvaňovými. Cvičení 
a hry v této zájmové skupině jsou ve zkratce nazývány „pŘÍprAVKA“. 
Děti zhruba předškolního věku jsou zde zábavnou formou vedeny 
k získávání pohybových a sportovně motorických dovedností a jsou pak 
zvýhodněny a lépe připraveny na hodiny tělocviku, volnočasové sportovní 
aktivity v oddílech, ale i ke zdravému sebevědomí a ke správným postojům 
v kolektivu a v životě vůbec.

Skupina má 23 evidovaných cvičenců, těm nejmenším pomáhají jako 
starší a zkušenější i obě Klvaňovy dcery. Zde je na místě něco trochu 
zvláštního – poděkování celé rodině od Kn, T. J.  a rodičovské veřejnosti. 
Skupina v této sestavě svou činnost v závěru kalendářního roku uzavírá, 
starší odcházejí, ale již je přihlášeno dalších  7 nových z těch nejmladších. 
Docházka cvičenců a cvičenek by ovšem určitě mohla být lepší. Kš

Vedoucí, instruktorky a zejména děti se usmívají a to je dobře. Jen aby, až 
děti trochu odrostou a skupinu opustí, vytrvaly a nepřestaly. Fotoarchív T. J.

DUŠiČKoVÁ nÁVŠTĚVA
Dobrou vizitkou citu  a svědectvím o soudržnosti rodin, jsou také, 

zejména v období svátku Všech svatých a Dušiček, na kokorském  
hřbitově návštěvy těch rodáků, které osud zavál mimo naši obec. Přijíždějí 
poklonit se památce rodičů a dalších členů širší rodiny, kteří už nejsou 
mezi námi.  Nejinak tomu bylo i v tomto případě. Bratři Jiří a Petr Fialovi 
přijeli zdaleka, Jiří z Prahy a Petr z Frýdku Místku. Po návštěvě hřbitova 
zamířili na pozvání na chvilku do redakce  KN, dalo by se říci na setkání 
učitelů, žáků, spolužáků a kolegů.       

Neformální setkání po létech, plné emocí.             Foto Kš

Ing. Jiří Fiala zde, Za Pivovarem v čísle 118, nalezl dokonce spolužáky 
tři. S manželskou dvojicí Košťálkových chodil celá léta do kokorské 
školy, s paní učitelkou Danou Ježíkovou (dlouholetá kokorská učitelka 

a kolegyně paní domu a také oblíbená knihovnice obce Kokory) byli 
spolužáky na gymnáziu v Přerově v době pohnutých reforem našeho 
školství (JSŠ) v padesátých letech.

Mladší Petr Fiala byl na Kokorské škole žákem obou přítomných 
dam, což určitě evokovalo přehršel nejrůznějších, hluboko uložených 
vzpomínek. Stojí za to ještě alespoň připomenout každoroční účast 
naturalizovaného Pražáka Jiřího na srazech ročníku 1938 a velmi 
dobrý vztah našeho pravidelného internetového čtenáře Petra Fialy ke 
Kokorským novinám.

Škoda, že ten čas (sotva na jediný přípitek – kvalitním  materiálem 
z Kokor a z Frýdku Místku) tak rychle utekl. Jízdní řády jsou nemilosrdné.  
Přirozené přátelské atmosféře setkání podlehla jedna z účastnic (D. J.) 
natolik, že se nám po létech podařilo získat i její fotografii v této zvláštní 
skupině pamětníků. Všem děkujeme a těšíme se na další setkání.

Text a foto - chybějící spolužák    Kš  

sTArÉ GArDY nA 
pŘeDVÁnoČnÍM VÝJeZDU Do 
sTArÉ Vsi nAD onDŘeJnicÍ 

Stará garda úspěšně hraje, „omladina“ silně fandí a povzbuzuje.    Foto NH

Na snímku sledujeme sestavu kokorských i hostujících „zahraničních“ 
seniorů a v popředí i nepostradatelné mladé fanoušky  na tradičním 
prosincovém turnaji. Kokory skončily mezi 6 družstvy (Albrechtičky, 
Kokory, Krčín, domácí Stará Ves, Studénka a Žatec) s bramborovou 
medailí, těsně pod stupni vítězů, s nejlepším útokem a slabší obranou. 
Napsal nám o tom jednatel Sokola Jirka Horák, jehož návrat mezi aktivní 
členy oddílu házenkáři a celá obec příznivců, s úlevou a radostí vítají.  
Díky chlapi za radost ze hry i výkonnost, díky kluci a děvčata za věrnost 
a nadšení. Vzhledem k časové a prostorové tísni s omluvou kráceno.

pŘeDVÁnoČnÍ VÝsTAVA
Zamračené a studené je první prosincové nedělní odpoledne, ale za 

rozsvícenými okny obecního úřadu už začíná výstava s vánoční tematikou. 
Úplné pohlazení po duši. Děti MŠ a ZŠ Kokory vystavují pěkné a vtipné 
drobné výrobky, zvonečky, andílky, svícny, ryby a mnoho dalších 
krásných věcí. Dík za vedení učitelkám i vychovatelce ŠD, a zejména 
šikovným ručkám dětí, které se podařilo na vánoční vlnu dobře naladit.                                    

Výstavu samozřejmě zdobí opravdu pěkné věci šikovných dospělých 
výtvarnic – výšivky, keramika, háčkované a pletené věci, krásně zdobené 
perníčky, výrobky klientů Dominiky a mnoho dalšího, všechno co se 
bude hodit pro zdůraznění vánoční atmosféry v našich domovech.  

Výstavu doplňují adventní věnce, zvonky a figurky a dokonce i sladkosti 
pro malé návštěvníky, na výstavě tradičně prodejné (od přespolních, ale 
tentokrát i od „Kokorských šikulek“, které výtěžek věnují do podpory 
dětské tvořivosti).
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Foto KN

Je nutné veřejně poděkovat všem pracovnicím, které výstavu 
připravovaly a instalovaly (dík samozřejmě patří i těm z dřívějších let) 
a navíc věnovaly svůj volný čas jejímu provozu. Bylo by ovšem dobré, 
kdyby se do této výstavní aktivity či služby zapojily alespoň částečně 
i mladé maminky (i ty v obci nové) a na výstavu pak přišly i s dětmi, 
které by se jistě rády pochlubily svým výtvarným podílem mezi výrobky 
mateřské či základní školy.

Výstavu již po léta pravidelně navštěvujeme. Opakovaně dík za krásný 
zážitek a obdiv všem vystavovatelům.                                                 B. K.

(Pozn. redakce: jde prakticky o pětidenní maraton).
Redakce KN vysoce oceňuje především nápad dětí a učitelů. Ano, na 

obrázku jsou naši čeští čertíci, jak je máme rádi. Milí, prostí, absolutně 
jednoduší a proto krásní. A ty jejich nádherné kotlíky. Určitě nevzbuzují 
hrůzu z pekelného ohně a jistě dosáhnou i na modernizační kotlíkové 
dotace ze světa lidí. Škoda jen, že betlémských motivů, zdá se, ubylo.     

Foto z výstavy Kš

Foto vystavené keramiky z dílny CD -  Kš

Přidáváme ještě přání všem z keramické díly CD, prezentované úspěšně  
na předvánoční výstavě i přání z vedení organizace.     

centrum Dominika Kokory, příspěvková organizace:
Vážení občané, u příležitosti blížících se vánočních svátků a nového 

roku vám přeji hodně zdraví, osobních i pracovních úspěchů a rodinné 
pohody. V neposlední řadě mi dovolte touto cestou poděkovat i všem 

oHLÉDnUTÍ ZA VÝJÍŽĎKoU 
oKoLo DoLKU

Krásné sobotní odpoledne 8. 9. 2018 bylo předurčeno pro velmi populární 
cyklistickou vyjížďku „Okolo mikroregionu Dolek“ Patnáctého ročníku 
se účastnilo 529 cyklistů startujících přímo z Brodku u Přerova. Ostatní se 
mohli přidat v průběhu trasy v jednotlivých obcích mikroregionu Dolek. 
Obec Kokory reprezentovalo 34 účastníků. Již několik let se zapojují do 
této akce nejen rodiče s dětmi, ale také členky našeho klubu žen. Největší 
radost jsme všichni měli z úspěchu pana Josefa Stibora z Kokor, který se 
v kategorii Veteráni-muži umístil s časem 1:17:40 na výborném 1. místě. 
Možná mu k tomuto umístění pomohl i nový dres se znakem naší obce, 
který si závodník nechal ušít přímo na míru. Věřím, že si tato společenská 
akce najde své příznivce i v příštím roce a naši obec bude reprezentovat 
ještě větší počet zaregistrovaných závodníků.

H. Zittová
  

Splácíme dluh, v minulých KN se na tradiční cyklojízdu kolem 
mikroregionu jaksi nedostalo.  A to bylo škoda, zejména pro vítěze 
nejstarší mužské kategorie pana Josefa Stibora ze Zápivováří. Gratulujeme 
i za KN. 

Na snímku Jana Teimera  se raduje nejen vítěz. Úspěch kokorského závodní-
ka potěšil tehdy na začátku září i starostku obce.    

VÁnoČnÍ A noVoroČnÍ pŘÁnÍ
Mikuláše máme za sebou a teď už jen to nejlepší -  Vánoce, volno, 

přípravy, nákupy, Štědrý den, kapr, zvyky, dárky od Ježíška pod 
stromečkem, koledy, narození páně, Štěpána a přes  silvestra a nový 
rok, ke Třem králům.  Krásný čas usmíření, radosti víry, předsevzetí, 
zamyšlení a doba míru v rodinách a snad i ve světě mezi všemi lidmi 
dobré vůle.  Šťastné prožití tohoto výjimečného období přejí všem 
našim čtenářům a příznivcům vedení obce Kokory, pracovníci oÚ, 
šéfredaktor a redakční rada našich Kn. Buďte zdraví a veselte se. Už 
se těšíme na setkání v novém roce 2019.                           Kš

zaměstnancům našeho zařízení za úsilí, které každodenně vyvíjejí při 
kvalitní péči o naše klienty.

S přáním krásných dní Ing. Monika Orel – ředitelka 


